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Informatienota voor de Gemeenteraad

Antwoord op schriftelijke vragen:  Rol gemeenteraad bij regionale 
coronamaatregelen 

Kernboodschap 
Sinds het begin van de coronacrisis hebben we uw raad zoveel mogelijk geïnformeerd 
over de genomen maatregelen. Dat blijven we uiteraard doen. We zien ook dat we nu in 
een nieuwe fase van de coronabestrijding komen, waarbij meer nadruk ligt op de lokale 
effecten op middellange en lange termijn. In een informatienota komen wij hierop terug.

Antwoord van het college
In navolgende tekst beantwoorden wij de gestelde vragen
 
1. Op welke wijze is de burgemeester van plan in de komende tijd verantwoording af te 

leggen aan de gemeenteraad over het door haar gevoerde lokale beleid inzake 
coronamaatregelen, mede alvast anticiperend op de komende wetgeving?

Het college heeft de afgelopen maanden op verschillende wijzen verantwoording 
afgelegd aan de raad. In de raadsvergaderingen zijn mondelinge mededelingen 
gedaan en zijn vragen in het vragenhalfuur beantwoord. Daarnaast is de raad via de 
wekelijkse informatiebrief geïnformeerd. Al in de eerste week van de coronacrisis 
hebben we u wekelijks een informatiebrief verstrekt met de actuele stand van zaken 
in onze gemeente. Dat was vaak gebundeld met een informatiebrief van de 
voorzitter van de Veiligheidsregio. Voor de invulling van de informatiebrief konden 
raadsleden onderwerpen en vragen aanleveren, om te zorgen voor snelle 
beantwoording. De komende periode zetten wij deze werkwijze in ieder geval voort.

De verantwoordingsplicht heeft ook niet alleen betrekking heeft op de burgemeester 
vanuit openbare orde en veiligheid, maar op het gehele college. De effecten van de 
coronacrisis zijn te zien in alle portefeuilles, dus elke portefeuillehouder informeert 
de raad over de gevolgen voor de eigen beleidsterreinen. In meerdere raadsstukken 
heeft u ook al kunnen lezen over het effect van de coronacrisis op het desbetreffende 
thema. Wat dat betreft is er geen sprake van één verantwoording over de 
coronacrisis, maar komt deze terug in het gehele beleid.

Het college ziet dat we nu in een nieuwe fase van de crisis komen. We geven nog 
steeds uitvoering aan landelijke maatregelen om het coronavirus te bestrijden, 
terwijl we ook te maken hebben met de effecten van maatregelen op middellange en 
lange termijn. Daarbij is er meer ruimte voor lokaal beleid dan voorheen, terwijl er 
nog steeds sprake is van een regionaal opgeschaalde crisisorganisatie met 
bevoegdheden voor de voorzitter van de Veiligheidsregio. De crisissituatie blijft dus 
bestaan, maar de gemeenteraad komt nu wel weer meer in positie dan in de periode 
voor de zomer. Met name bij de middellange en lange termijn effecten op het 
gemeentelijke beleid heeft de gemeenteraad zijn gebruikelijke kaderstellende rol.
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2. Met welke frequentie zal zij de raad inlichten?

Het college informeert de gemeenteraad op het moment dat ontwikkelingen zich 
voordoen. De aard van de crisis maakt dat een vaste planning of frequentie niet 
mogelijk is.

3. Nu de eerste crisis voorbij is, maar het coronavirus nog lang onder ons lijkt te gaan 
rondwaren, wat zien burgemeester en wethouders als rol van de raad in toekomstige 
beleid inzake coronamaatregelen? De VVD denkt daarbij aan mogelijkheden als
a. Het ontwikkelen van toekomstscenario’s voor Wijchen zoals de gemeente Gouda 

en de Metropoolregio Amsterdam 
b. Gebruik van lokale dashboards als verbijzondering van het lokale 

coronadashboard reeds inzichtelijk via waarstaatjegemeente.nl, maar aangepast 
aan de Wijchense situatie en behoeftes, en beleid daarop monitoren/aanpassen

c. Instellen van coördinatiegroepen die in overleg met de raad de maatschappelijke 
en economische impact van de coronacrisis onderzoeken en bijsturen, zoals in 
Utrecht en Breda 

d. Effecten inventariseren op de financiën van de gemeente en de risico’s, zoals in 
Vlaardingen, Heerenveen en Zevenaar. 

Op deze vraag komen wij nog terug in een informatienota over de coronacrisis. De reden 
dat we deze vraag niet meteen kunnen beantwoorden is dat de vraag betrekking heeft op 
veel thema’s en een groot deel van het gemeentelijk beleid. Daar is geen eenvoudig 
antwoord op te geven.


